



DOI : 10.18572/1813-1190-2019-7-3-9

Система государственной научной аттестации: состояние и перспективы развития

Пахомов С.И.*

Цель представленного материала — продемонстрировать современное состояние и перспективы развития отечественной системы государственной научной аттестации.

Очевидным является сегодня то, что назрела необходимость обеспечить принципиальное улучшение деятельности диссертационных советов, в том числе за счет изменения правил формирования их сети в части уточнения критериальных требований к результативности научной деятельности организаций, на базе которых создаются и действуют диссертационные советы, а также и членов диссертационных советов.

Представленный материал имеет важное теоретическое и практическое значение для организации науки, членов диссертационных советов и интересующихся проблемами подготовки научных кадров и их решения.

Ключевые слова: аттестация научных кадров, проблемы, деятельность, критерии, базы, новые формы, методы, высшая аттестационная комиссия, правовое обеспечение.

The System of State Scientific Qualification: Issues and Development Prospects

Pakhomov S.I.**

The purpose of the presented material is to demonstrate the current state and prospects for the development of the national system of state scientific certification.

It is obvious today that there is a need to ensure a fundamental improvement in the activities of dissertation councils, including by changing the rules for forming their network in terms of clarifying the criteria requirements for the effectiveness of the scientific activities of organizations on the basis of which dissertation councils are created and operate tips

The presented material has an important theoretical and practical significance for the organization of science, members of dissertation councils and those interested in the problems of training scientific personnel and their solution.

Keywords: certification of scientific personnel, problems, activities, criteria, bases, new forms, methods, higher certification commission, legal support.

* **Пахомов Сергей Иванович**, директор Департамента аттестации научных и научно-педагогических работников Министерства науки и высшего образования Российской Федерации, доктор химических наук, профессор, pakhomovsi@minobrnauki.gov.ru

** **Pakhomov Sergey I.**, Director of the Department of Qualification of Scientific and Scientific and Pedagogic Workers of the Ministry of Science and Higher Education of the Russian Federation, Doctor of Chemistry, Professor

